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Ledamöter: 
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Eva Nielsen Osterman  Sjöbo kommun 

Frida Johansson  Sjöbo kommun 

Annika Söderman  Eslövs kommun 
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Marie Caesar Björk  Kraftringen 

 

Adjungerade:  

Isak Nyborg   Vattenrådssamordnare Höje å 

Therese Parodi  Vattenrådssamordnare, protokollförare  

 

Konsult: 

 Filip Hvitlock  Ekologigruppen 

 Tette Alström  Ekologigruppen 
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Eva Nielsen Osterman väljs till ordförande och hälsar alla välkomna  

 

 § 1. Val av justerare   

 

  Beredningsgruppen beslutar 

• Att välja Annika Söderman till justerare 

 

 § 2. Dagordningen 

   

  Föregående protokoll: Beredningsgruppen 2023-09-06  Bilaga 1 

 

  Beredningsgruppen beslutar: 

• Att godkänna dagordningen 

• Att lägga föregående protokoll till handlingarna.  

• Att lägga till övrig punkt med synpunkter/information från Eva Osterman. 

• Att lägga till övrig punkt med information från Therese Parodi  

 

 § 3.  Anmälningar 

Vattenvårdsprogram 

• Tilläggsbeställning av konsultuppdrag för genomförande av VVP Kävlingeån, 

Etapp III, 2022-2023 – 2023-11-07 

• Beställning av konsult för genomförande av vattenvårdsprogram 2024-2027 - 

2023-11-07 

 

Vattenförvaltning 

• Remiss biosfärsområde Storkriket – 2023-09-01 

• Remiss Översiktsplan 2035 för Hörby kommun - 2023-09-20  

• Kompletterande avgränsningssamråd gällande framtida kraftledningar för 

anslutning av havsvindpark, Tritonia Nät AB - 2023-10-13 

• Remiss om ändring i Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter HVMFS 

2012:18 - 2023-10-16 

• Samråd om bedömning av miljötillstånd och socioekonomisk analys, HaV -

2023-10-16 

 

Recipientkontroll 

• Beställning av konsult för genomförande av recipientkontroll 2024-2026 - 

2023-11-07 

• Månadsrapport juli 2023-09-10 

• Månadsrapport augusti 2023-10-10 

• Månadsrapport september 2023-11-01 

 

Beredningsgruppen beslutar: 

• Att lägga anmälningarna till handlingarna  
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 § 4.  Vattenvårdsprogram Kävlingeån    

 

• Aktuella åtgärder           Bilaga 2 

 

Filip Hvitlock, Ekologigruppen, ger en lägesrapport för pågående projekt. 

 

Efterarbete 

807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår 

777 Sandby – efterarbete pågår 

Vanstads plankdämmen – efterarbete, justeringar mot erosion ska göras 

 

Pågående entreprenad 

829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo – Pågående entreprenad. Slutbesiktning 12/12 

849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo - Pågående entreprenad. Slutbesiktning 12/12 

400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – Entreprenad klar 24 okt, slutbesiktning 

27/11 

 

Detaljprojektering 

Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 

Anläggning 2024. 

856 Blentarp 14:2, Sjöbo - Vattenverksamhet godkänd. Anläggnings 2024 

Grimstoftabäcken – möte med Sjöbo kommun - förprojektering. 

569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Förhandling med markägare om 

markersättning – ska ta ställning till avtal. Entreprenad 2024. 

794 Vassen – Pausas tillsvidare. Övedskloster vill undersöka 

bevattningsmöjligheter i Vassen innan man gör något annat. 

 

Förprojektering och nytt  

Rinnebäck 1:55, Kävlinge – Gäddvåtmark, möte med kommunen 

Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 50 ha yta. 

Söka för förstudie. 

Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark 

Benstorp 2:4, Eslöv – 0,5 ha våtmark 

 

• LOVA och LONA 1 dec 

Ansökan för stor LONA och LOVA 2024-2027 gällande vattenvårdsprogrammet 

är på gång. Total budget på drygt 8Mkr som inkluderar förstudie av Dösjö. Det 

finns även 2 projektförslag att söka LONA; åtgärder med att stötta samt hjälpa 

markägare med att bekämpa jätteloka längs med Kävlingeån. Samt göra e-dna 

screening i 10 dammar/våtmarker gällande de invasiva arterna karp och 

silverruda m.fl som förutom att vara invasiva även rör upp bottensediment och 

därmed ökar internbelastningen av fosfor. Det kanske inte finns medel inom 

naturvårds-LONA men det sägs att Länsstyrelsen ändå vill att man söker ifall 

något ändras. 

 

• Överlämningsavtal för vattenvårdsåtgärder 

Tre typer av avtal har funnits för vattenvårdsanläggningar inom KVVP och Höje 

ÅGP. Markägaren för Slogstorpsdammen vill ta över sin anläggning – detta blir 
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den första officiella överlämningen. Ekologigruppen kan efterfråga pris för 

framtagande av överlämningsavtal av miljöjurist. 

 

• Reparation och underhåll 

 

Pågående och klart 2023 

Övedskloster 2:23 (Ekebäck) 

Rolsberga 7:7 – Hejdeholm, Höör 

Högseröds kvarn – Högseröd 13:1 

Björka översilning – löpande 

Vallarum 13:4, Sjöbo 

Västerstad 23:6, 23:7 

 

Kommande 

Vollsjö säteri – (externa medel) 

Källstorpsgården 1:21 (Skarhult) – vill fördjupa för bevattning 

Skarhult 13:10 

Skarhult 13:36 

Lilla Skeglinge 1:1, Eslöv 

Örtofta 21:21 – Egentligen efterarbete 

Hjularöd 1:2 

Slogstorp 17:8 – Slogstorpsdammen 

Igelösa 7:1, Lund 

 

Hur gör vi med alla dessa? För tillfället sker upphandling för enskilda åtgärder, 

vilken Ekologigruppen anser har varit ineffektivt och krångligt. Ekologigruppen 

föreslår att vi tecknar ett ramavtal med entreprenörer för reparation och 

underhåll. 

 

 

• Dämmande plank Vanstadbäcken   Bilaga 3 

 

Filip Hvitlock, Ekologigruppen sammanfattar projektet 

 

Slutsatserna är att dämmande plank kräver samma administrativa insats som en 

våtmark. Markägarna har varit positiva likväl som vattenråd och entreprenörer. 

Entreprenörers erfarenheter och förslag styrde val av konstruktion. Plankdämmen 

är billigare än åtgärder i tätorten. Det kan vara svårt att hitta lägen för fördröjning 

där det behövs, då kan plank vara ett alternativ. 

 

• Framtidens vattenvårdsarbete 2.0 

 

Tette Alström, Ekologigruppen höll en digital presentation om projektet 

 

Tette och Christian Alsterberg har fått i uppdrag av styrelsen att ta fram en plan 

för framtidens vattenvårdsarbete. I förslaget framställs att uppföljning, samt 

samverkan, dialog och kunskapsutbyte behöver få större tyngd i vattenrådet. För 

närvarande läggs mest vikt på själva åtgärdsarbetet. Vattenvårdsplanen 2.0 tas 

fram genom dialogmöten med kommuner, förvaltningen/bolag, 

lantbruk/landsbygdsaktörer, universitet/forskning samt regionala och nationella 

Assently: e4664b61e78568db65f69478069f66f6e0555e65ab42b9b6b3f9ef271d50d9f574ef8c6d87914e301907f40b087943b524e882817f1ce87261d59d6d249dc34f



5 

 

myndigheter. Arbetssättet behöver anpassas till större konkurrens om plats i 

landskapet i framtiden, samt ökad grad av målkonflikter. 

 

Arbetsgången för Vattenvårdsplan 2.0 är först denna information till 

beredningsgruppen, sedan information till styrelsen i dec 2023, sedan inleds 

arbetet med att ta fram ett konkret förslag till genomförandeprocess (tidsplan, 

resurser, organisation). 

 

Ordet lämnades fritt för beredningsgruppens diskussion och synpunkter: 

- Skapa ännu en arbetsgrupp där vattenrådets verksamhet sätts ihop med 

forskning. 

- Finns en risk att politiker anser att vattenrådet går för långt ifrån 

kärnuppdraget. 

- Kansliet hade kunnat delge sin vattenexpertis genom uppsökande verksamhet 

till medlemskommunerna. 

- Bör det heta något annat än just vattenvårdsplan? Inkluderas ex 

klimatfrågorna. 

- Kan vara rimligt att vattenvårdsplan 2.0 införlivas till nästa förvaltningscykel 

dvs från 2027. 

 

• Inköp av fiskeräknare    Bilaga 4 

Vattenrådet köper in fiskeräknaren sedan bekostar Sydvatten under första året 

drift och installation och sedan är räknaren till vattenrådets förfogan. Offert 

bifogas. Det finns även en mindre kamera som är betydligt billigare (95 000 

kr), dock med vissa begränsningar. För denna behövs klart vatten, och om 

fiskarna simmar ovanför eller för långt bort så syns de inte, man får inte heller 

fiskarnas storlek. Kan vara bra om man bara vill påvisa att fiskvägen fungerar. 

 

• Fokus Vombsjön 

 

- Temadag Fokus Vombsjön – Vombsjön blommar. Ca 65 deltagare, enbart 

eftermiddagspass. Färre än vi räknade med men får anses lyckat 

- Entreprenaden Gäddvåtmark/fiskväg vid Torpsbäcken går bra. Det har blivit 

en del tilläggsbeställningar på bentonitmatta för fiskvägen. Men det har man 

delvis tagit höjd för. Slutbesiktning slutet november.  Tillägg från Therese P 

på BG: vattenrådet tar över projektet från Sydvatten eftersom Länsstyrelsen 

begärde det då det var krångligt att Sydvatten stod som projektägare medan 

fakturorna gick till vattenrådet.  

- Inväntar offert från entreprenör för ny båtramp för sportfisket. Hur detta skall 

finansieras är dock oklart men tanken är oavsett att en del medfinansiering 

kommer från FV och Övedskloster. 

- Skickar in nya ansökningar inom LOVA/LONA för sjönära våtmarker i 

nordvästra viken 

- Gemensamt styr- och arbetsgruppsmöte i mitten nov där planerna för år 2024 

kommer diskuteras  
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• Slogstorpsdammen 

 

På fastighet Slogstorp 17:8 finns en damm med ett befintligt 

markupplåtelseavtal på 30 år som löper ut 1 jan 2027 om det sägs upp senast 2 

år i förväg. 

- Kan den nya markägaren få överta dammen tidigare än 2027? 

- Finns ett rensningsbehov (några hundra kubik av mestadels sand som kan 

läggas på anslutande mark) som kan göras inom Reparation och Underhåll. 

- Markägaren önskar ett överlämningsdokument som klargör roller mellan 

kommun och markägaren. 

 

• Konsult för genomförande av vattenvårdsprogram 2024-2027 

På styrelsemötet 28 sep 2023 beslutades det att anta konsult för genomförande 

av vattenvårdsprogram 2024-2027. Endast ett anbud kom in från 

Ekologigruppen, med rimligt pris. Beställning har gjorts 7 november 2023.  

 

• Tilläggsbeställning VVP 2022-2023 

På styrelsemötet 28 sep 2023 beslutades det att genomföra tilläggsbeställning 

av Ekologigrippens konsultuppdrag för genomförande av VVP Kävlingeån, 

Etapp III, 2022-2023. De upphandlade konsulttimmarna på 4750 h är snart 

slut. Ett tillägg på 800 h har beställts 7 nov 2023. 

 

• Övrigt 

Ingenting framfördes under denna punkt. 

 

 

  Beredningsgruppen beslutar: 

• Att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 

planering. 

• Att föreslå till styrelsen att köpa in fiskräknare enligt bifogad offert. 

• Att föreslå till styrelsen att skapa ett ramavtal för reparation och underhåll. 

• Att föreslå till styrelsen gällande Slogstorpsdammen att den nya markägaren 

får överta dammen tidigare än 2027 samt att rensning genomförs innan 

överlämning. 

• Att föreslå till styrelsen att Ekologigruppen tar fram överlämningsavtal via 

deras underleverantör. 

• Att lägga övrig information till handlingarna 

 
 

 § 5.  Recipientkontroll     

• Upphandling av konsult för recipientkontroll 

På styrelsemötet 28 sep 2023 beslutades det att anta anbudsgivare #3, dvs 

Ekologigruppen för genomförande av recipientkontroll 2024-2026. Beställning 

har gjorts 7 november 2023.  

 

• Information till nationell datavärd 

Styrelsen beslutade att samtlig data rapporteras in till nationell datavärd SLU.  
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Synpunkter från beredningsgruppen framfördes: Om man har varit borta ett tag så 

kan det vara svårt ibland att följa kopplingen från beredningsgrupp till 

styrelsebeslut. Ex gällande denna punkt så saknas info varför styrelse inte följde 

beredningsgruppens förslag. Protokollförarna tar med sig detta till framtiden för 

förbättringspotential så att det blir lättare att följa ärendegången. 

 

Beredningsgruppen beslutar: 

• Att lägga information till handlingarna 

 

 § 6.  Utökning av kanslitjänst 

På styrelsemötet 28 sep 2023 godkändes det att kansliet utökas och att 50 % av 

tjänsten finansieras av Kävlingeåns vattenråd. Andra 50 % delen ska rekryteras till 

Höje å Vattenråd. Rekrytering sker under våren 2024.  

 

Beredningsgruppen beslutar: 

• Att lägga information till handlingarna 

 

 § 7.  Budgetuppföljning    Bilaga 5 

Therese Prodi redovisade budgetuppföljning. Gällande alla tre poster; 

vattenförvaltning, recipientkontroll och vattenvårdsprogram så ligger vi (vid datum 

för utdrag, 27 okt 2023) inom ramen för 2023 års budget. 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• Att lägga information till handlingarna 

 

 § 8.  Nya vattenförekomster KVR 

På styrelsemötet 28 sep 2023 informerade Pardis Pirzadeh från Länsstyrelsen om 

vattenmyndighetens förslag till nya vattenförekomster. För varje vattenförekomst 

gäller att ingen försämring får ske. Vattendrag med ett tillrinningsområde på mer 

än 10 km2 föreslås bli vattenförekomster. Inom Kävlingeån blir det ett stort antal 

nya vattenförekomster. De nya vattenförekomsterna får beslutande 

miljökvalitetsnormer år 2027. Man får lämna yttrande kring detta på en remiss 

inför samråd 2026. De nya vattenförekomsterna införs vid den nya 

förvaltningscykeln år 2027. 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• Att lägga information till handlingarna 

 

 § 9.  Övriga frågor 

• Therese Parodi informerade att kommunekologen i Lund, Anna Helgesson, 

har sagt upp sig. Rekrytering av efterträdare kommer att ske. 

• Eva Osterman informerade att hon är ordförande för nästa 

beredningsgruppsmöte i januari 2024, men att hon därefter inte kommer vara 

ordförande. Vid nästa beredningsgruppsmöte väljs en ny ordförande. 

• Susanne Johansson informerar från VA Syd: De har tittat på 

läkemedelsutsläpp från 5 reningsverk i Lund och Eslöv. Rapporten skickas ut 

till beredningsgruppen.   
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• Mikael Ulvholt informerade att Ringsjöns vattenråd tagit bort ett 

vandringshinder i Hörbyån. 

• Magdalena Lindberg Eklund informerade att Klippans kraftverk ska rivas ut så 

att det blir fri passage i Rönne å. Ärendet kommer gå upp i rätten, det blir 

förhandlingar innan mark- och miljödomstolen kommer med sin dom. 

 

• Sammanträdestider 2023 

Styrelsemöte 7/12 i Lund 

 

Sammanträdestider 2024 

 

Beredningsgruppen onsdagar: 

 

17/1  Lund 

20/3  Hörby 

4/9  Lomma 

13/11  Sjöbo 

 

Beslutade styrelsemöten torsdagar: 

15/2  Sjöbo 

18/4  Eslöv 

26/9  Lund 

5/12  Höör 

 

Årsstämma 2024 torsdag: 

23/5  Habo gård    

 

Beredningsgruppen beslutar 

• Att lägga informationen till handlingarna 

• Att schemalägga föreslagna sammanträdestider för beredningsgruppen 2024 

 

 

Lund som ovan 

 

 

Therese Parodi 

Sekreterare 

 

 

 

Justeras:                     Justeras: 

 

 

 

Eva Osterman Annika Söderman 

Sjöbo kommun Eslövs kommun 

mötesordförande justerare 
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 Bilaga 2 Aktuella händelser inom vattenvårdsprogrammet 



 Bilaga 3 Dämmande plank – en flödesdämpande åtgärd? 



 Bilaga 4 Offert fiskeräknare TiVA FC 



 Bilaga 5 Budgetuppföljning KVVP  



   



    



Närvarande:  



 



Ledamöter: 



Kommunrepresentanter: 



Eva Nielsen Osterman  Sjöbo kommun 



Frida Johansson  Sjöbo kommun 



Annika Söderman  Eslövs kommun 



Mikael Ulvholt  Hörby kommun 



Patrik Lund  Kävlinge kommun 



Karl Asp  Lunds kommun  



Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 



 



Företag/industrier: 



Hadil Karim  Nordic Sugar 



Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten  



Susanne Johansson  VA SYD 



Marie Caesar Björk  Kraftringen 



 



Adjungerade:  



Isak Nyborg   Vattenrådssamordnare Höje å 



Therese Parodi  Vattenrådssamordnare, protokollförare  



 



Konsult: 



 Filip Hvitlock  Ekologigruppen 



 Tette Alström  Ekologigruppen 
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Eva Nielsen Osterman väljs till ordförande och hälsar alla välkomna  



 



 § 1. Val av justerare   



 



  Beredningsgruppen beslutar 



• Att välja Annika Söderman till justerare 



 



 § 2. Dagordningen 



   



  Föregående protokoll: Beredningsgruppen 2023-09-06  Bilaga 1 



 



  Beredningsgruppen beslutar: 



• Att godkänna dagordningen 



• Att lägga föregående protokoll till handlingarna.  



• Att lägga till övrig punkt med synpunkter/information från Eva Osterman. 



• Att lägga till övrig punkt med information från Therese Parodi  



 



 § 3.  Anmälningar 



Vattenvårdsprogram 



• Tilläggsbeställning av konsultuppdrag för genomförande av VVP Kävlingeån, 



Etapp III, 2022-2023 – 2023-11-07 



• Beställning av konsult för genomförande av vattenvårdsprogram 2024-2027 - 



2023-11-07 



 



Vattenförvaltning 



• Remiss biosfärsområde Storkriket – 2023-09-01 



• Remiss Översiktsplan 2035 för Hörby kommun - 2023-09-20  



• Kompletterande avgränsningssamråd gällande framtida kraftledningar för 



anslutning av havsvindpark, Tritonia Nät AB - 2023-10-13 



• Remiss om ändring i Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter HVMFS 



2012:18 - 2023-10-16 



• Samråd om bedömning av miljötillstånd och socioekonomisk analys, HaV -



2023-10-16 



 



Recipientkontroll 



• Beställning av konsult för genomförande av recipientkontroll 2024-2026 - 



2023-11-07 



• Månadsrapport juli 2023-09-10 



• Månadsrapport augusti 2023-10-10 



• Månadsrapport september 2023-11-01 



 



Beredningsgruppen beslutar: 



• Att lägga anmälningarna till handlingarna  
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 § 4.  Vattenvårdsprogram Kävlingeån    



 



• Aktuella åtgärder           Bilaga 2 



 



Filip Hvitlock, Ekologigruppen, ger en lägesrapport för pågående projekt. 



 



Efterarbete 



807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår 



777 Sandby – efterarbete pågår 



Vanstads plankdämmen – efterarbete, justeringar mot erosion ska göras 



 



Pågående entreprenad 



829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo – Pågående entreprenad. Slutbesiktning 12/12 



849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo - Pågående entreprenad. Slutbesiktning 12/12 



400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – Entreprenad klar 24 okt, slutbesiktning 



27/11 



 



Detaljprojektering 



Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 



Anläggning 2024. 



856 Blentarp 14:2, Sjöbo - Vattenverksamhet godkänd. Anläggnings 2024 



Grimstoftabäcken – möte med Sjöbo kommun - förprojektering. 



569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Förhandling med markägare om 



markersättning – ska ta ställning till avtal. Entreprenad 2024. 



794 Vassen – Pausas tillsvidare. Övedskloster vill undersöka 



bevattningsmöjligheter i Vassen innan man gör något annat. 



 



Förprojektering och nytt  



Rinnebäck 1:55, Kävlinge – Gäddvåtmark, möte med kommunen 



Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 50 ha yta. 



Söka för förstudie. 



Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark 



Benstorp 2:4, Eslöv – 0,5 ha våtmark 



 



• LOVA och LONA 1 dec 



Ansökan för stor LONA och LOVA 2024-2027 gällande vattenvårdsprogrammet 



är på gång. Total budget på drygt 8Mkr som inkluderar förstudie av Dösjö. Det 



finns även 2 projektförslag att söka LONA; åtgärder med att stötta samt hjälpa 



markägare med att bekämpa jätteloka längs med Kävlingeån. Samt göra e-dna 



screening i 10 dammar/våtmarker gällande de invasiva arterna karp och 



silverruda m.fl som förutom att vara invasiva även rör upp bottensediment och 



därmed ökar internbelastningen av fosfor. Det kanske inte finns medel inom 



naturvårds-LONA men det sägs att Länsstyrelsen ändå vill att man söker ifall 



något ändras. 



 



• Överlämningsavtal för vattenvårdsåtgärder 



Tre typer av avtal har funnits för vattenvårdsanläggningar inom KVVP och Höje 



ÅGP. Markägaren för Slogstorpsdammen vill ta över sin anläggning – detta blir 
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den första officiella överlämningen. Ekologigruppen kan efterfråga pris för 



framtagande av överlämningsavtal av miljöjurist. 



 



• Reparation och underhåll 



 



Pågående och klart 2023 



Övedskloster 2:23 (Ekebäck) 



Rolsberga 7:7 – Hejdeholm, Höör 



Högseröds kvarn – Högseröd 13:1 



Björka översilning – löpande 



Vallarum 13:4, Sjöbo 



Västerstad 23:6, 23:7 



 



Kommande 



Vollsjö säteri – (externa medel) 



Källstorpsgården 1:21 (Skarhult) – vill fördjupa för bevattning 



Skarhult 13:10 



Skarhult 13:36 



Lilla Skeglinge 1:1, Eslöv 



Örtofta 21:21 – Egentligen efterarbete 



Hjularöd 1:2 



Slogstorp 17:8 – Slogstorpsdammen 



Igelösa 7:1, Lund 



 



Hur gör vi med alla dessa? För tillfället sker upphandling för enskilda åtgärder, 



vilken Ekologigruppen anser har varit ineffektivt och krångligt. Ekologigruppen 



föreslår att vi tecknar ett ramavtal med entreprenörer för reparation och 



underhåll. 



 



 



• Dämmande plank Vanstadbäcken   Bilaga 3 



 



Filip Hvitlock, Ekologigruppen sammanfattar projektet 



 



Slutsatserna är att dämmande plank kräver samma administrativa insats som en 



våtmark. Markägarna har varit positiva likväl som vattenråd och entreprenörer. 



Entreprenörers erfarenheter och förslag styrde val av konstruktion. Plankdämmen 



är billigare än åtgärder i tätorten. Det kan vara svårt att hitta lägen för fördröjning 



där det behövs, då kan plank vara ett alternativ. 



 



• Framtidens vattenvårdsarbete 2.0 



 



Tette Alström, Ekologigruppen höll en digital presentation om projektet 



 



Tette och Christian Alsterberg har fått i uppdrag av styrelsen att ta fram en plan 



för framtidens vattenvårdsarbete. I förslaget framställs att uppföljning, samt 



samverkan, dialog och kunskapsutbyte behöver få större tyngd i vattenrådet. För 



närvarande läggs mest vikt på själva åtgärdsarbetet. Vattenvårdsplanen 2.0 tas 



fram genom dialogmöten med kommuner, förvaltningen/bolag, 



lantbruk/landsbygdsaktörer, universitet/forskning samt regionala och nationella 
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myndigheter. Arbetssättet behöver anpassas till större konkurrens om plats i 



landskapet i framtiden, samt ökad grad av målkonflikter. 



 



Arbetsgången för Vattenvårdsplan 2.0 är först denna information till 



beredningsgruppen, sedan information till styrelsen i dec 2023, sedan inleds 



arbetet med att ta fram ett konkret förslag till genomförandeprocess (tidsplan, 



resurser, organisation). 



 



Ordet lämnades fritt för beredningsgruppens diskussion och synpunkter: 



- Skapa ännu en arbetsgrupp där vattenrådets verksamhet sätts ihop med 



forskning. 



- Finns en risk att politiker anser att vattenrådet går för långt ifrån 



kärnuppdraget. 



- Kansliet hade kunnat delge sin vattenexpertis genom uppsökande verksamhet 



till medlemskommunerna. 



- Bör det heta något annat än just vattenvårdsplan? Inkluderas ex 



klimatfrågorna. 



- Kan vara rimligt att vattenvårdsplan 2.0 införlivas till nästa förvaltningscykel 



dvs från 2027. 



 



• Inköp av fiskeräknare    Bilaga 4 



Vattenrådet köper in fiskeräknaren sedan bekostar Sydvatten under första året 



drift och installation och sedan är räknaren till vattenrådets förfogan. Offert 



bifogas. Det finns även en mindre kamera som är betydligt billigare (95 000 



kr), dock med vissa begränsningar. För denna behövs klart vatten, och om 



fiskarna simmar ovanför eller för långt bort så syns de inte, man får inte heller 



fiskarnas storlek. Kan vara bra om man bara vill påvisa att fiskvägen fungerar. 



 



• Fokus Vombsjön 



 



- Temadag Fokus Vombsjön – Vombsjön blommar. Ca 65 deltagare, enbart 



eftermiddagspass. Färre än vi räknade med men får anses lyckat 



- Entreprenaden Gäddvåtmark/fiskväg vid Torpsbäcken går bra. Det har blivit 



en del tilläggsbeställningar på bentonitmatta för fiskvägen. Men det har man 



delvis tagit höjd för. Slutbesiktning slutet november.  Tillägg från Therese P 



på BG: vattenrådet tar över projektet från Sydvatten eftersom Länsstyrelsen 



begärde det då det var krångligt att Sydvatten stod som projektägare medan 



fakturorna gick till vattenrådet.  



- Inväntar offert från entreprenör för ny båtramp för sportfisket. Hur detta skall 



finansieras är dock oklart men tanken är oavsett att en del medfinansiering 



kommer från FV och Övedskloster. 



- Skickar in nya ansökningar inom LOVA/LONA för sjönära våtmarker i 



nordvästra viken 



- Gemensamt styr- och arbetsgruppsmöte i mitten nov där planerna för år 2024 



kommer diskuteras  
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• Slogstorpsdammen 



 



På fastighet Slogstorp 17:8 finns en damm med ett befintligt 



markupplåtelseavtal på 30 år som löper ut 1 jan 2027 om det sägs upp senast 2 



år i förväg. 



- Kan den nya markägaren få överta dammen tidigare än 2027? 



- Finns ett rensningsbehov (några hundra kubik av mestadels sand som kan 



läggas på anslutande mark) som kan göras inom Reparation och Underhåll. 



- Markägaren önskar ett överlämningsdokument som klargör roller mellan 



kommun och markägaren. 



 



• Konsult för genomförande av vattenvårdsprogram 2024-2027 



På styrelsemötet 28 sep 2023 beslutades det att anta konsult för genomförande 



av vattenvårdsprogram 2024-2027. Endast ett anbud kom in från 



Ekologigruppen, med rimligt pris. Beställning har gjorts 7 november 2023.  



 



• Tilläggsbeställning VVP 2022-2023 



På styrelsemötet 28 sep 2023 beslutades det att genomföra tilläggsbeställning 



av Ekologigrippens konsultuppdrag för genomförande av VVP Kävlingeån, 



Etapp III, 2022-2023. De upphandlade konsulttimmarna på 4750 h är snart 



slut. Ett tillägg på 800 h har beställts 7 nov 2023. 



 



• Övrigt 



Ingenting framfördes under denna punkt. 



 



 



  Beredningsgruppen beslutar: 



• Att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 



planering. 



• Att föreslå till styrelsen att köpa in fiskräknare enligt bifogad offert. 



• Att föreslå till styrelsen att skapa ett ramavtal för reparation och underhåll. 



• Att föreslå till styrelsen gällande Slogstorpsdammen att den nya markägaren 



får överta dammen tidigare än 2027 samt att rensning genomförs innan 



överlämning. 



• Att föreslå till styrelsen att Ekologigruppen tar fram överlämningsavtal via 



deras underleverantör. 



• Att lägga övrig information till handlingarna 



 
 



 § 5.  Recipientkontroll     



• Upphandling av konsult för recipientkontroll 



På styrelsemötet 28 sep 2023 beslutades det att anta anbudsgivare #3, dvs 



Ekologigruppen för genomförande av recipientkontroll 2024-2026. Beställning 



har gjorts 7 november 2023.  



 



• Information till nationell datavärd 



Styrelsen beslutade att samtlig data rapporteras in till nationell datavärd SLU.  
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Synpunkter från beredningsgruppen framfördes: Om man har varit borta ett tag så 



kan det vara svårt ibland att följa kopplingen från beredningsgrupp till 



styrelsebeslut. Ex gällande denna punkt så saknas info varför styrelse inte följde 



beredningsgruppens förslag. Protokollförarna tar med sig detta till framtiden för 



förbättringspotential så att det blir lättare att följa ärendegången. 



 



Beredningsgruppen beslutar: 



• Att lägga information till handlingarna 



 



 § 6.  Utökning av kanslitjänst 



På styrelsemötet 28 sep 2023 godkändes det att kansliet utökas och att 50 % av 



tjänsten finansieras av Kävlingeåns vattenråd. Andra 50 % delen ska rekryteras till 



Höje å Vattenråd. Rekrytering sker under våren 2024.  



 



Beredningsgruppen beslutar: 



• Att lägga information till handlingarna 



 



 § 7.  Budgetuppföljning    Bilaga 5 



Therese Prodi redovisade budgetuppföljning. Gällande alla tre poster; 



vattenförvaltning, recipientkontroll och vattenvårdsprogram så ligger vi (vid datum 



för utdrag, 27 okt 2023) inom ramen för 2023 års budget. 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• Att lägga information till handlingarna 



 



 § 8.  Nya vattenförekomster KVR 



På styrelsemötet 28 sep 2023 informerade Pardis Pirzadeh från Länsstyrelsen om 



vattenmyndighetens förslag till nya vattenförekomster. För varje vattenförekomst 



gäller att ingen försämring får ske. Vattendrag med ett tillrinningsområde på mer 



än 10 km2 föreslås bli vattenförekomster. Inom Kävlingeån blir det ett stort antal 



nya vattenförekomster. De nya vattenförekomsterna får beslutande 



miljökvalitetsnormer år 2027. Man får lämna yttrande kring detta på en remiss 



inför samråd 2026. De nya vattenförekomsterna införs vid den nya 



förvaltningscykeln år 2027. 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• Att lägga information till handlingarna 



 



 § 9.  Övriga frågor 



• Therese Parodi informerade att kommunekologen i Lund, Anna Helgesson, 



har sagt upp sig. Rekrytering av efterträdare kommer att ske. 



• Eva Osterman informerade att hon är ordförande för nästa 



beredningsgruppsmöte i januari 2024, men att hon därefter inte kommer vara 



ordförande. Vid nästa beredningsgruppsmöte väljs en ny ordförande. 



• Susanne Johansson informerar från VA Syd: De har tittat på 



läkemedelsutsläpp från 5 reningsverk i Lund och Eslöv. Rapporten skickas ut 



till beredningsgruppen.   
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• Mikael Ulvholt informerade att Ringsjöns vattenråd tagit bort ett 



vandringshinder i Hörbyån. 



• Magdalena Lindberg Eklund informerade att Klippans kraftverk ska rivas ut så 



att det blir fri passage i Rönne å. Ärendet kommer gå upp i rätten, det blir 



förhandlingar innan mark- och miljödomstolen kommer med sin dom. 



 



• Sammanträdestider 2023 



Styrelsemöte 7/12 i Lund 



 



Sammanträdestider 2024 



 



Beredningsgruppen onsdagar: 



 



17/1  Lund 



20/3  Hörby 



4/9  Lomma 



13/11  Sjöbo 



 



Beslutade styrelsemöten torsdagar: 



15/2  Sjöbo 



18/4  Eslöv 



26/9  Lund 



5/12  Höör 



 



Årsstämma 2024 torsdag: 



23/5  Habo gård    



 



Beredningsgruppen beslutar 



• Att lägga informationen till handlingarna 



• Att schemalägga föreslagna sammanträdestider för beredningsgruppen 2024 



 



 



Lund som ovan 



 



 



Therese Parodi 



Sekreterare 



 



 



 



Justeras:                     Justeras: 



 



 



 



Eva Osterman Annika Söderman 



Sjöbo kommun Eslövs kommun 



mötesordförande justerare 
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